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KÖRKÉP 

Testületi ülés és 
közmeghallgatás 
BAKS. A képviselő-testület 
szerdán ülésezik. Az ülés 
után, 17 órától közmeghallga-
tást tartanak a faluházban. 
Téma: a 2009-es költségve-
tési gazdálkodás tapasztala-
tai. eredményei és a 2010. 
évi költségvetési gazdálkodás 
lehetőségei, különös tekintet-
tel a településfejlesztésre. 
Előadó: Búza Zsolt polgár-
mester. 

Testületi ülés 
DESZK. A képviselő-testület 
tegnap ülésezett. A képvise-
lők többek között megvitat-
ták a 2010. évi költségvetési 
rendelet első változatát, mó-
dosították az önkormányzat 
vagyonáról és a vagyongaz-
dálkodás szabályairól szóló 
önkormányzati rendeletet, el-
fogadták a közfoglalkoztatási 
tervet, felülvizsgálták a 
Telin Televízióval kötött szol-
gáltatási szerződést, jóvá-
hagyták a Szegfű utcai út ki-
alakításához tartozó terület-
cseréket. 

Kihelyezett 
ügyfélfogadás 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELY. Az 
Egyenlő Bánásmód Hatóság 
képviselője, dr. Kiss Éva ügy-
véd január 28-án, csütörtö-
kön 12 és 16 óra között kihe-
lyezett kistérségi ügyfélfoga-
dást tart a vásárhelyi polgár-
mesteri hivatal földszinti, 
26-os szobájában. Az érdek-
lődők ingyenes jogi segítség-
re számíthatnak. A panaszo-
sok az ügyfélfogadáson való 
részvételhez előzetes idő-
pont-egyeztetést is kérhet-
nek a +36-30/275-2520-as 
telefonszámon. 

Körözött Seatot 
foglaltak le a határon 
KISZOMBOR. Hamis forgalmi 
engedéllyel próbált behozni 
Magyarországra egy Seat 
gépkocsit román sofőrje. El-
lenőrzés közben az is kide-
rült, hogy az autó alvázszá-
mát több ponton átütötték. 
Amikor sikerült megállapíta-
ni, mi volt az eredeti szám, 
az is nyilvánvalóvá vált, mi-
ért volt szükség a machináci-
óra: a kocsit a spanyol ható-
ságok körözték. A kocsi veze-
tője elten közokirat-hamisítás 
és egyedi azonosító jel 
meghamisítása miatt indult 
eljárás. 

Alapítványi est 
a diákokért 
ZÁKÁNYSZÉK, január 30-án 
17 órától alapítványi est lesz 
a sportcsarnokban. Az est jó-
tékonysági célú, a bevételt a 
Közhasznú Alapítvány a Zá-
kányszéki Általános Iskola Di-
ákjaiért számlájára utalják. 
Támogatói jegyek 500,1000, 
2000 forintért vásárolhatók 
a helyszínen. A műsorban az 
iskola valamennyi diákja sze-
repel. 

Kabátban 
ültek a 6 
fokos 
tanteremben 
Hazaküldték a diákokat a harmadik óra után tegnap délelőtt a 
szegedi Ságvári Endre Gyakorló Gimnáziumból. Bár a maximumon 
ment, az elavult rendszer mégsem tudta felfűteni az épületet. 
A korszerűtlen nyílászárókon dől be a hideg a termekbe. Majd 
egymilliárdra lenne szükség az elitiskola felújításához. 

SZEGED 
BOBKÓ ANNA 

- Az első emeleten annyira hi-
deg volt, hogy a németórán 
kabátban ültünk a teremben -
h a l l o t t u k Szűcs Bálinttól, a 
Ságvári Endre Gyakorló Gim-
názium végzősétől. Nem meg-
lepő, hogy osztálytársaihoz 
hasonlóan Bálint sem bánta, 
hogy a harmadik óra után a 
tanárok hazaküldték a diáko-
kat. Nem annak örültek, hogy 
nem kell tanulniuk, hanem 
annak, hogy nem kell tovább 
a fagyos tantermekben ücsö-
rögniük. A Ságváriban ugyan-
is tegnap reggel akadtak 
olyan helyiségek, amelyekben 
6 Celsius-fokot sem mértek. 

- Folyamatos problémát je-
lent az épület felfűtése - tud-
t uk m e g Dobi Jánostól, az is-
kola igazgatójától, aki el-
mondta: az épület szerkezete 
hőtechnikai szempontból el-
avult. Bár hétvégente sem 
kapcsolják le teljesen a rend-
szert, a kétnapos temperáló 
fűtés után - a mínusz 14 Celsi-
us-fokos kinti éjszakai hőmér-

A harmadik óra után teljesen kiürült a hideg Ságvári. FOTÓ: SCHMIDT ANDREA 

séklet mellett - vasárnap este 
hiába csavarták maximumra a 
fűtőtesteket, hétfő reggelre 
nem tudták felmelegíteni a 
termeket. Ezért döntöttek úgy, 
hogy a harmadik óra után ha-
zaküldik a gyerekeket. így a 

50 millióba kerülne az ablakok cseréje. - Mivel a gimnázium épü-
lete műemlékvédelmi felügyelet alatt áll, a nyílászárók cseréjének ter-
veit a hivatal engedélyezi. Jelenleg a hozzájárulásukra várunk - tudtuk 
meg Tráser Ferenctől, az SZTE gazdasági és műszaki főigazgatójától. 
Az ablakok cseréje egyébként körülbelül 50 millió forintba kerülne. 
Nem biztos azonban, hogy elvégzik a felújítást, mert az egyetemen 
még nem fogadták el a költségvetést. 

hétfő is rendes tanítási nap-
nak számít, nem kell később 
bepótolniuk az órákat. 

Tegnap ottjártunkkor egy 
férfi a termek hőmérsékletét 
ellenőrizte: délben is mind-
össze 8 Celsius-fokot mutatott 
a hőmérő. A radiátorok mele-
gek voltak, ám az ablakok 
alatt érezni lehetett a beáram-
ló jéghideg levegőt. 

Hogy a probléma megol-
dódjon, elengedhetetlen len-
ne a nyílászárók cseréje, a hő-
szigetelés megoldása. A múlt 
század eleji épületben a nyí-
lászárókon kívül egyébként a 

csatorna- és a vízvezetékrend-
szert, a gépészeti berendezé-
seket is fel kellene újítani, eh-
hez azonban milliárdos nagy-
ságrendű összegre lenne 
szükség. 

Az igazgató elmondta: bár 
az iskola pályázott uniós tá-
mogatásra, nem sikerült nyer-
niük. Igaz, tavaly a tetőt fel-
újították, ám az elmúlt évek-
ben mindössze a falak tiszta-
sági festésére és a parketta 
felcsiszolására futotta, 
hat-hét éve pedig a világítást 
korszerűsítették, és néhány 
széket vásároltak. 

HÁROM KERDES 
AKI VÁLASZOL: 
Korsós Tamás szabadkai főkonzut 

3 kérdést teszünk fel olyan em-
bereknek, akik valamilyen ok-
ból az érdeklődés középpontjá-
ba kerültek, és olyanoknak, 
akik válaszolni hivatottak aktu-
ális kérdésekre. Korsós Tamás 
(képünkön), a Magyar Köztár-
saság új szabadkai főkonzulja 
február l-jén foglalja el állo-
máshelyét. Hétfőn a Dél-alföldi 
Regionális Fejlesztési Tanács 
elnökével, Kozma Józseffel a 
regionális politika aktuális kér-
déseiről tárgyalt Szegeden. 

SZEGED 
BERECZKY DIÁNA 

- Milyennek ítéli a vajdasági ma-
gyarok helyzetét? 

- , Vajdaság multikulturális 
tartomány, a magyar csak az 
egyik etnikai közössége. A 
nemzeti csoportok csak akkor 
élhetnek normálisan egymás 
mellett, ha a tolerancia etikai, 
morális alapon él a lelkükben. 
A magyar közösségek tekinte-
tében szerintem a vajdasági 
van a legjobb helyzetben, ami 
jogaikat, lehetőségeiket és az 
anyaországgal való kapcsolat-
tartásukat illeti. A statútum-
törvény elfogadása gesztusér-
tékű Szerbia részéről, olyan 
pozitív törvény, amely tágítja 
a magyarok mozgásterét. A ví-
zumkötelezettség megszűné-
sével most már nem a hatósági 
munkán van a hangsúly, in-
kább a regionális együttműkö-
désre, a közös magyar-szerb 
kulturális, gazdasági, politikai 
tevékenységre tolódik át. Szer-
bia az Európai Unió tagja kí-
ván lenni, tőlünk pedig a csat-
lakozáshoz nélkülözhetetlen 
tapasztalatokhoz juthat hoz-
zá, amelyeket több mint tíz év 
alatt gyűjtöttünk össze. 

- Mi ebben a szabadkai főkonzul 
feladata? 

- Felkeresni a vajdasági 
partnereket, előkészíteni a 
kétoldalú találkozókat, össze 
kell hangolni a magyar és 
szerb fejlesztési terveket, 
amelyekhez uniós forrást is 
fel lehet használni. Erősíteni 
kell Szeged és Szabadka test-
vérvárosi kapcsolatát, ami je-
lenleg is jól működik. Segíte-
nünk kell Szerbiát az uniós 
tagságra való felkészülésben. 
Alapve tő é r d e k ü n k , h o g y a 
határ ne elválasszon, hanem 
összekössön. 
- Hogyan tud segíteni a magya-
roknak a főkonzul? 

- Minden állampolgárt 
megillet a konzuli védelem. 
Ha valaki bűncselekmény ál-
dozata lesz, segítünk neki új 
okmányokat beszerezni, a 
családtagokkal felvenni a 
kapcsolatot. Pénzt nem 
adunk, de minden másban 
segítünk. Ha bűncselek-
ményt követ el valaki, segí-
tünk, hogy ne érje diszkrimi-
náció az eljáró szerb hatóság 
részéről. Ugyanez vonatko-
zik a gazdálkodó szervekre, 
segítünk a jogaikat érvénye-
síteni. 

Makovecz 
Imre 
bezárta 
irodáját 
BUDAPEST. A körbetartozások 
és a sajátos magyar adószabá-
lyok miatt kénytelen volt be-
zárni a közel 30 éves múltra 
visszatekintő építészirodáját 
Makovecz Imre - a d t a h í rü l teg-
nap az Inforádió. Makovecz 
úgy nyilatkozott, hogy a ma-
gyar adójogszabályok szerint a 
kibocsátott számlák után az 
áfát és más adót akkor is be kell 
fizetnie egy cégnek, ha a szám-
la ellenértékét a megrendelő 
nem fizette ki. 

Makón a neves építész Ma-
kona nevű irodája tervezte az 
új Hagymaházat, a József Atti-
la Gimnázium rekonstrukció-
ját és kibővítését a sportcsar-
nokkal, majd az új fürdőt. Ezt 
utóbb áttervezte, mivel a kívá-
natosnál kevesebb pénzből, 
3,2 milliárd forintból építik fel 
a létesítményt 2011 nyarára. 

A Makona tervei alapján 
kel le t t v o l n a m á r t ava ly ősz re 
megépülnie az új makói busz-
pályaudvarnak is. Utóbbi kap-
csán megírtuk: a csúszás oka, 
hogy hiába írták ki a pályáza-
tot a munkálatokra, nem kap-
tak olyan ajánlatot, amely be-
lefért volna az előre megsza-
bott, 320 millió forintos pénz-
ügyi keretbe. Időközben át-
dolgozták a terveket, s várha-
tóan idén tavasszal kezdődik 
a beruházás. 

Makó határidőre kifizette a 
Makona számláit - mondták 
érdeklődésünkre a makói vá-
rosházán. Lapunkat arról is tá-
jékoztatták, hogy a Makona 
már minden általa tervezett 
makói épület, létesítmény ki-
viteli tervét átadta a városnak. 

3 kiváló, 2 jó 
szegedi fesztivál 
Kiváló fesztivál a Szegedi Ifjú-
sági Napok, a Szegedi Szabad-
téri Játékok, a Hungarikum 
Fesztivál. Jó minősítést kapott 
a Thealter és a Nemzetközi Ti-
szai Halfesztivál. 

SZEGED 
G0NDA ZSUZSANNA 

Kiváló minősítést kapott há-
rom szegedi fesztivál, kettő 
pedig jót a Magyar Fesztivál 
Regisztrációs és Minősítési 
Programban. Kiváló a Szegedi 
Szabadtéri Játékok, a Szegedi 
Ifjúsági Napok - ami 
2009-ben megkapta a Greener 
Festival díjat is - és a Hunga-
rikum Fesztivál. Jó besorolást 
kapott a Thealter és a Nemzet-
közi Tiszai Halfesztivál -
m o n d t a Solymos László a lpo l -
gármester a rendezvények 
szervezőivel tartott közös saj-
tótájékoztatón tegnap. A 
résztvevők hangsúlyozták: a 
minősítés védjegyként szol-
gálhat, és előnyt jelenthet pél-
d á u l a Nemze t i Kul turá l i s 
Alap egyes pályázatain. 

Balog József, a T h e a l t e r 

művészeti vezetője azt mond-
ta, a művészeti kínálat kiváló-
ságából és az egyéb körülmé-
nyek közepességéből átlagol-
va a jónál nem lehetett jobb a 
fesztiváljuk. 

A minősítést öt országos 
szakmai szövetség, az oktatá-
si minisztérium, az önkor-
mányzati Minisztérium, a Ma-
gyar Művelődési Intézet és a 
Képzőművészeti Lektorátus 
végezte. 4 kategóriában há-
rom minősítést adtak ki: kivá-
ló, jó, minősített. Volt olyan 
rendezvény is, ami nem ka-
pott minősítést. A program 
célja egy átlátható és objektív 
fesztiváltámogatási rendszer 
megalapozása. 

A tájékoztatón elhangzott: 
a szegedi önkormányzat idén 
is több, a várost és a progra-
mokat bemutató kiadványt je-
lentet meg. A látnivalókról ti-
zenkét nyelven 28 ezer pél-
dányban készült tájékoztató, 
az információs füzet 210 szál-
láshelyet, intézményt mutat 
be, a programajánlóban pedig 
200 szegedi rendezvény talál-
ható. 

A Hungarikum Fesztivált kiválónak minősítették. FOTÓ: SEGESVÁRI CSABA 


